

تعميم

(إلى المستفيدين من منصة ساب)

إشارةً إلى المادة الحادية عشرة من نظام سلامة المنتجات الصادر بالمرسوم الملكي الكريم رقم (م/36) وتاريخ 1446/01/29هـ، وإلى المادة التاسعة عشرة من اللائحة التنفيذية لنظام سلامة المنتجات المعتمدة بقرار مجلس إدارة الهيئة السعودية للمواصفات والمقاييس والجودة رقم (2024/203/01) في اجتماعه رقم (203) بتاريخ 2024/11/15م، وإشارةً إلى ما نصت عليه اللوائح الفنية ضمن مادة البيانات الإيضاحية بضرورة تدوين اسم المورد (المستورد أو المصنع المحلي)، ورقم سجله التجاري على المنتج. تؤكد الهيئة على جميع المستفيدين من منصة ساب بضرورة الالتزام باستيفاء المنتجات الخاضعة للوائح الفنية المدرجة أدناه لمتطلبات البيانات الإيضاحية المتعلقة بتدوين اسم المورد (المستورد أو المصنع المحلي)، ورقم سجله التجاري على المنتج، وذلك وفقاً لما ورد في اللوائح الفنية ذات العلاقة بدءاً من تاريخ 2026/10/01م

م	اللائحة الفنية
1	اللائحة الفنية للصهاريج الجزء الثاني - صهاريج نقل الغاز البترولي المسال
2	اللائحة الفنية للمراكب المائية
3	اللائحة الفنية للصهاريج
4	اللائحة الفنية للمقطورات ونصف المقطورات
5	اللائحة الفنية لألواح التوازن الذاتي الكهربائية (السكوتر)
6	اللائحة الفنية لأوعية الضغط البسيطة
7	اللائحة الفنية لعربات وكراسي الأمان للأطفال
8	اللائحة الفنية لمواد البناء الجزء الثالث - الروابط الهيدروليكية
9	اللائحة الفنية لأنظمة الطاقة الشمسية الكهروضوئية الصغيرة
10	اللائحة الفنية للمصاعد الكهربائية للمباني والمنشآت

علماً بأن الهيئة ستقوم بالتحقق من استيفاء المنتجات المشمولة لمتطلبات هذا التعميم من خلال البيانات المرفوعة عبر منصة سابر الإلكترونية، وسيتم اتخاذ الإجراءات النظامية وتطبيق العقوبات المنصوص عليها في نظام سلامة المنتجات ولائحته التنفيذية بحق المخالفين.

وعليه، نأمل من كافة المستفيدين التقيد بما ورد أعلاه والالتزام بتدوين اسم المورد (المستورد أو المصنع المحلي) والالتزام بمتطلبات اللوائح الفنية ذات العلاقة، بما يضمن استكمال المتطلبات والالتزام بما نص عليه هذا التعميم.



Circular

(To All Beneficiaries of SABER)

with reference to Article (11) of the Product Safety Law issued by Royal Decree No. (M/36) dated 29/01/1446H, and Article (19) of the Executive Regulations of the Product Safety Law approved by the Board of Directors of the Saudi Standards, Metrology and Quality Organization (SASO) under Resolution No. (01/203/2024) in its meeting No. (203) dated 15/11/2024, and with reference to the provisions stipulated in the technical regulations regarding the labeling information requirements, which require the inclusion of the supplier's name (Importer or local manufacturer) and the commercial registration number on the product.

SASO would like to emphasize to all SABER beneficiaries the necessity of ensuring that products subject to the technical regulations listed below comply with the labeling information requirements related to the inclusion of the supplier's name (Importer or local manufacturer) and the commercial registration number on the product, in accordance with the relevant technical regulations. This requirement shall be effective from 01/10/2026.

#	Technical Regulation
1	Technical Regulation for Tanks -Part 2 : LPG Tankers ☐
2	Technical Regulation for Watercrafts ☐
3	Technical Regulation for Tanks ☐
4	Technical Regulation for Trailers and Semi-Trailers ☐
5	Technical Regulation for Electrical Self-Balancing Boards (Scooter) ☐
6	Technical Regulation for Simple Pressure Vessels ☐
7	Technical Regulation for Child Restraint Systems and Strollers ☐
8	Technical Regulation for Budling Materials-Part 3: Hydraulic Links and Related Products ☐
9	Technical Regulation for Solar Photovoltaic Systems ☐
10	Technical Regulation for Electrical Lifts used in Buildings and Facilities ☐

SASO will verify the compliance of the covered products with the requirements of this circular through the data submitted via the SABER platform. The penalties stipulated in the Product Safety Law and its Executive Regulations shall be applied against non-compliant parties. Accordingly, all SABER beneficiaries are kindly requested to comply with the above requirements and ensure the inclusion of the supplier's name (Importer or local manufacturer) and the commercial registration number on the covered products, as well as compliance with the relevant technical regulations, thereby ensuring the fulfillment of all applicable requirements and the implementation of this circular within the specified timeframe.

